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Protokół Nr 7 

z wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Gminy, które odbyło się w dniu 8 czerwca 

2012 roku w godzinach 10
40

 – 12
25

 w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Poświętne. 

 

Posiedzeniu przewodniczył radny Marian Grzegorski przewodniczący Komisji Budżetowo-

Gospodarczej i Rolnictwa, powitał zebranych radnych, Przewodniczącego Rady, Wójta 

Gminy – lista obecności w załączeniu do protokołu. Przedstawił poniższy porządek 

posiedzenia: 

1. Podjęcie decyzji w sprawie podziału Gminy na okręgi wyborcze. 

2. Ocena wykonania budżetu Gminy na rok 2011. 

- informacja Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej w sprawie podjętych ustaleń 

dotyczących udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

3. Zagadnienia pod obrady sesji - sprawy różne. 

do porządku posiedzenia uwag nie wniesiono. 

Ad.1. Wójt omówił dotychczasowe ustalenia jakie zapadły na komisjach problemowych 

dotyczące podziału Gminy na okręgi wyborcze. Przedstawił przepisy jak i stanowisko 

komisarza wyborczego. Komisarz zwrócił się do Gminy aby w terminie do końca czerwca 

podjąć stosowną uchwałę. Przypomniał zebranym omawiane warianty podziału Gminy z ich 

uzasadnieniem. 

- radny Grzegorski stwierdził, że rozmawiał z sołtysem Brudzewic-Kolonii, który mu 

oznajmił, że nikt z nim nie rozmawiał w sprawie odłączenia Pomykowa, dodał, że 

mieszkańcy mogą złożyć protest. 

- radny Małachowski dodał, że osobiście jest za wariantem 1, niech wszyscy się określą 

- Wójt poprosił zebranych o przegłosowanie przedstawionych wariantów aby było z 

czym jechać do komisarza. 

- radny Kacprzak dodał, że na komisjach  stwierdzono, że na sesji będą przedstawione 

dwa warianty pod głosowanie 

- Wójt dodał, że umówił się na spotkanie z komisarzem na 13 czerwca, dlatego wnosi o 

wybranie jednego najlepszego wariantu, z którym pojedzie do uzgodnienia. 

Przedstawił ponownie proponowane warianty podziału Gminy na okręgi. 

Podczas wspólnego głosowania za wariantem drugim było 10 radnych, wstrzymało się 3 a 2 

było przeciw. 

- radny Grzegorski dodał, że wybrany wariant nie był konsultowany z mieszkańcami. 

Ad. 2. Radny Grzegorski oznajmił, że wykonanie budżetu zostało przesłane radnym 

wcześniej, każdy mógł się dokładnie zapoznał, poprosił aby omawiać ogólnie działami. 

Proszę omawiać i wskazywać przekroczenia lub nie wykonania. 

- radny Pawlik omówił działania Komisji Rewizyjnej podczas analizy wykonania 

budżetu, ponadto zapoznał z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

wniosku komisji o udzielenie absolutorium. 

- pani Kośka Skarbnik Gminy dodała, że komisja rewizyjna analizowała również opinię 

RIO o sprawozdaniu z wykonania  budżetu, następnie odczytała treść opinii. W 

dalszej wypowiedzi omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu za 2011 rok, 

przedstawiając również sprawozdanie finansowe i informację o stanie mienia. 

- radny Wielgus pytał o środki trwałe, dlaczego oczyszczalnia ścieków nie została 

przekazana dla zakładu budżetowego. 

- pani Kośka Skarbnik Gminy oznajmiła że gmina jest beneficjentem środków unijnych 

i dlatego nie dokonano przekazania. 

- radny Wielgus odnośnie środków trwałych GOK, stwierdził, że pani Zasowska 

oznajmiła, że nie posiada środków trwałych, obecne są w gestii gminy. 
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- pani Skarbnik oznajmiła, że w bilansie nie ma środków trwałych, posiada jedynie tzw. 

pozostałe środki trwałe, ponieważ wartość księgowa nie przekracza 3500 zł. 

- radny Wielgus, czy oczyszczalnia jest amortyzowana. 

- pani Skarbnik oznajmiła, że oczyszczalnia amortyzowana jest stawką 2% rocznie. 

- radny Wielgus stwierdził, że stawka 2% to duży koszt i powinny być podniesione 

stawki oczyszczania ścieków aby amortyzowało się faktycznie. 

- radny Pawlik stwierdził, że popiera wypowiedź radnego Wielgusa, dodał, że patrzenie 

w przyszłość wiąże się z wodą, ściekami, będzie tak jak z uchwałami 

reorganizacyjnymi szkół w grudniu, wodę mamy najtańszą w województwie, należy 

uderzyć się w pierś i podjąć odpowiednie działania. 

- radny Grzegorski oznajmił, że proponowałem stały wzrost wody o 10 groszy, ale nie 

spotkało się ze zrozumieniem, miejmy pretensje do siebie. 

- radny Kacprzak stwierdził, że był inicjatorem niepodnoszenia ceny, dodał, że stać nas 

na robienie prezentów dla niektórych, jeżeli będzie dla wszystkich to jestem za. 

- radny Kwaśniak oznajmił, że był za stopniowym wzrostem cen wody i mówiłem o 

tym w ubiegłym roku. 

Podjęto dyskusję związaną z kwestiami reorganizacji i utrzymania szkół, poruszano również 

wysokość cen wody i nieczystości jak również wysokości podatków gminnych. 

- radny Worach dodał, że temat taryf zostanie podjęty ponownie przy projekcie budżetu. 

- radny Wielgus oznajmił, że kierownik zakładu na komisji stwierdził, że nie ponosi 

kosztów związanych z oczyszczalnią. 

- Wójt oznajmił, że zakład ponosi obecnie koszty eksploatacji, koszty amortyzacji nie 

wchodzą w koszty eksploatacyjne. 

- radny Moskwa zaproponował połączenie zakładu z urzędem gminy. 

- Wójt oznajmił, że w obecnej chwili nie ma dużych inwestycji, przy budowie 

kanalizacji może się opłacać rozwiązanie zakładu ponieważ gmina mogłaby odliczyć 

VAT, przy braku inwestycji nie będzie oszczędności. 

W dalszej dyskusji radni omawiali przedstawione sprawozdanie z wykonania budżetu, w 

dyskusji odnoszono się również do oceny komisji rewizyjnej, omawiano możliwości 

inwestycyjne. 

- radny Pawlik dodał, że komisja rewizyjna w głosowaniu podjęła decyzję aby udzielić 

wójtowi absolutorium, komisja oceniła wykonanie budżetu pod względem 

merytorycznym a nie politycznym. 

- Wójt oznajmił, że to co założono w inwestycjach zrealizowano, ponadto zapoznał 

radnych z wszystkimi inwestycjami jakie realizowano w 2011 roku, przedstawił 

również nakłady finansowe. 

Radny Grzegorski ogłosił przerwę do godziny 11
55

 

O godzinie 12 posiedzenie opuścił radny Świąder. 

Radny Grzegorski oznajmił, że część materiałów pod obrady sesji została już omówiona, 

poprosił panią Skarbnik o przedstawienie projektów uchwał finansowych. 

- pani Skarbnik omówiła projekty uchwał w sprawie zmian w budżecie. 

- radny Wielgus zapytał o cel przedstawionego programu, zgłaszanych było wiele 

programów a gmina do nich nie przystąpiła. 

- Wójt oznajmił, że na program związany z prawem jazdy nie było 100% finansowania. 

- radny Wielgus dodał, że było wielu chętnych, trzeba pomagać zwykłym mieszkańcom. 

- radny Worach-  zapytał kto w urzędzie zajmuje się śledzeniem programów unijnych i 

czy śledzą możliwości pozyskania środków. 

- Wójt dodał, że wybierane są programy z pełnym finansowaniem. 

- radny Wielgus zapytał o inicjatorów programów i kto się tym zajmuje. 

- Wójt oznajmił, że jest to pani Lasota i pan Wójcicki. 



3 

 

- radny Worach oznajmił, że w większości gmin są to odrębne stanowiska, lub 

zaangażowane specjalistyczne firmy, jest wiele programów dla mieszkańców, ale bez 

pomocy gminy mieszkańcy nie mogą w nich uczestniczyć, urząd powinien 

wspomagać takie działania. 

- Wójt dodał, że w programie Kapitał Ludzki środki są wcześniej, w pozostałych 

programach należy zaangażować najpierw swoje, zwrot następuje po zrealizowaniu 

inwestycji. Autorem programu jest urząd marszałkowski z przeznaczeniem do szkół, 

środki będą przekazane wcześniej. 

- radny Worach dodał, że chodziło mu o śledzenie programów 

- radny Wielgus oznajmił, że mamy jeden program od stycznia, to niewiele, należy 

szukać małych projektów i pomagać mieszkańcom. 

W dyskusji omawiano możliwości wykorzystania programów unijnych jak również ze 

szkoleniami. W dalszej dyskusji pani Skarbnik zapoznała zebranych z projektem uchwały w 

sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej, dodając, że zmiany te są konsekwencją 

zmian w uchwale budżetowej. 

- radny Grzegorski dodał, że zagadnienia planowane na sesję zostały omówione. 

- radny Wielgus zwrócił się z prośbą od mieszkańców Pomykowa o obcięcie gałęzi przy 

drodze gminnej. 

- radny Pawlik zapytał o oświetlenie w Dębie i Buczku. 

- Wójt oznajmił, że przeznaczono na lampy około 15 tys., w związku z oszczędzaniem 

energii PGE wymienia liczniki i skrzynki. 

- radny Wielgus zaproponował wymianę kilku lamp na nowoczesne ledowe i sprawdzić 

jakie generują oszczędności. 

- radny Moskwa dodał, że należy wymienić lampy tam gdzie świecą się cały czas. 

 

Po zakończeniu dyskusji i wyczerpaniu zagadnień przewidzianych na posiedzenie radny 

Grzegorski przewodniczący posiedzenia o godzinie 12
25 

zamknął posiedzenie wspólne 

komisji stałych Rady Gminy Poświętne. 

 

Protokołował                                                    Przewodniczył: 

        Przewodniczący Komisji Budżetowo-    

Bolesław Kośka                         Gospodarczej i Rolnictwa 

            

                           Marian Grzegorski  

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej                    

    

            Andrzej Pawlik 

       Przewodniczący Komisji Oświaty,    

                  Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych 

         

        Andrzej Małachowski 

 


